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Экономика Великобритании 



Великобритания, один из лидеров мировой торговли и финансовый центр, является 
третьей по величине экономикой в Европе после Германии и Франции. За последние 
два десятилетия правительство сильно уменьшило долю государственной 
собственности в экономике страны и реализовало программы социального 
обеспечения. 

The UK, one of the world trade leaders and financial center, 
is the third largest economy in Europe after Germany and 
France. Over the past two decades, the government has 
greatly reduced the share of state ownership in the country's 
economy and implemented social welfare programs.



Столица Великобритании занимает 1-е место в мире по числу действующих здесь 
иностранных банков. В Лондоне расположена третья в мире по объёму операций 
(после Токио и Нью-Йорка) фондовая биржа. 

 The UK capital is ranked 1st in the world in terms of the 
number of foreign banks operating here. London is the 
third largest in the world in terms of operations (after 
Tokyo and New York) stock exchange.

Через Лондон проходит самый большой объём страховых операций и 
международных операций перестрахования. В столице Великобритании 
концентрируется львиная доля мирового биржевого рынка металлов, нефти и 
других стратегических товаров. 

Via London is the largest volume insurance operations and 
international operations reinsurance. The UK capital is 
concentrated the lion's share of the world stock exchange 
market of metals, oil and other strategic goods.
/



За последние два десятилетия в английской экономике были отмечены такие 
преобразования как:
•сокращение госсектора;
•понижение налоговых ставок для физических и юридических лиц;
•урегулирована экономика с целью снижения государственных расходов.
Over the past two decades, the following changes have been noted in 
the English economy:
• reduction of the public sector;
• reduction of tax rates for individuals and legal entities;
• The economy has been settled to reduce government spending. 



Важное значение для экономики страны имеет 
отрасль добывающей промышленности, 
которая состоит из следующих перспективных 
направлений:
транспортное машиностроение;
аэрокосмическая промышленность;
пищевая промышленность;
общее машиностроение;
электроника и электротехника;
химическая промышленность.

The extractive industry sector is 
important for the country's 
economy, and consists of the 
following promising areas:
transport engineering;
aerospace industry;
food industry;
general engineering;
electronics and electrical 
engineering;
chemical industry. 



По уровню запасов энергоресурсов Великобритании находится на первой 
позиции в Европе. Это связано с тем, что государство крупнейший 
производитель нефти и газа.

The level of energy reserves in the UK is in first place in 
Europe. This is due to the fact that the state is the largest 
producer of oil and gas. 



Вывоз промышленных товаров и экспорт «услуг» для развития экономики 
Великобритании имеет исключительное значение, которые вместе дают 26% 
валового национального продукта. Важной статьей дохода британских 
международных монополий был и остается вывоз капитала в другие страны.

The export of industrial goods and the export of "services" 
for the development of the UK economy is of exceptional 
importance, which together give 26% of gross national 
product. An important source of income for British 
international monopolies was and remains the export of 
capital to other countries. 



⚫ Despite the fact that the UK is a powerful economic power, it still 
has economic problems that can be divided into groups:

⚫  The first group of economic problems is associated with a large 
influx of immigrants to the country from other EU countries. It 
should be noted that the UK itself is a small country with a large 
population and a high population density. An even greater 
increase in the country's citizens, one way or another, will lead to 
a decrease in the welfare of citizens, unemployment and other 
economic problems;

⚫  The second group of problems is related to low productivity. It 
should be noted that the indicators are lower than in the 
competing countries (Germany and France). This trend is 
preceded by a number of different reasons related to the material, 
technical and labor provision of manufacturers in the UK, as well 
as labor legislation;

⚫  The third group of economic problems is related to the General 
trends of the global economic crisis. Such trends cause negative 
consequences in the organization and use of economic resources 
in the UK.


